

Механизм административно-правового регулирования миграционной безопасности в Российской Федерации: понятие, особенности, элементы (административно-правовые средства) и стадии

Степанов Алексей Владиславович,

заместитель начальника Пермского института ФСИИ России

кандидат юридических наук, доцент, полковник внутренней службы

614012, г. Пермь, ул. Карпинского, д. 125;

доцент кафедры гражданско-правовых дисциплин

Пермского филиала Российской академии народного хозяйства и государственной службы

при Президенте Российской Федерации

614990, г. Пермь, бульвар Гагарина, д. 10

E-mail: a.stepanov1975@mail.ru

Обосновывается авторский подход к содержанию механизма административно-правового регулирования миграционной безопасности в России (далее — механизм миграционной безопасности). Формулируются характерные особенности механизма миграционной безопасности. Выделяются статичный и динамический подходы к пониманию содержания механизма миграционной безопасности. В рамках статичного подхода автором раскрываются признаки административно-правовых средств и предлагается их перечень как элементов механизма миграционной безопасности. Рассматривается динамическая часть механизма миграционной безопасности как система взаимосвязанных, специально упорядоченных, следующих друг за другом стадий, приводящих с помощью соответствующих форм и методов к конкретному результату — состоянию защищенности от угроз и поддержанию устойчивого правопорядка. В заключение автором формулируется определение механизма административно-правового регулирования миграционной безопасности в Российской Федерации.

Ключевые слова: миграционная безопасность, механизм административно-правового регулирования, правовые средства, миграционные правоотношения.

The Mechanism of the Administrative Law Regulation of Migration Security in the Russian Federation: The Concept, Peculiarities, Elements (Administrative Law Means) and Stages

Stepanov Aleksey V.

Deputy Head of the Perm Institute of the FPS of Russia

Associate Professor of the Department of Civil and Legal Disciplines of the Perm Branch

of the Russian Presidential Academy of National Economy and Public Administration

PhD (Law), Associate Professor, Colonel of Internal Service

The article gives the grounds of the author's approach to the content of the mechanism of administrative-legal regulation of migration safety and security in Russia (hereinafter referred to as the mechanism of migration security and security). Some specifics of the mechanism of migration safety and security are described. Static and dynamic approaches to understand the content of migration safety and security are pointed. In the context of static approach the author reveals the indications of administrative-legal remedies and enumerates them referred to as the elements of the mechanism of migration security. It is paid the attention on dynamic part of the mechanism of migration security considered as the system of interrelated, specifically ordered, followed each other stages leading with the help of corresponding forms and methods to concrete results — the stage of protection from menaces and the stability of the law and order. In conclusion the author formulates the concept of the mechanism of administrative-legal regulation of safety and security.

Keywords: migration safety and security, the mechanism of administrative-legal regulation, legal instruments, migration legal relations.